
 

Styrelsemöte 10-12, 28 maj, Bygdegården 
På plats: Staffan, Tom, Bo, Hillevi, Arild, Jonas, Per, Louise, Yngve, John, Molly, Gunilla, 
Matthias, Mattias 
På distans: Lina 

§1 Föregående protokoll 
Godkännes 

§2 Läget vad gäller regleringen - gå vidare eller 
inte 
Mark och miljödomstolen gav nej. 
Överklagades då vi inte tyckte våra frågor beaktades korrekt. 
Nej från mark och miljövöverdomstolen. 

150 ksek kvar, ska vi söka igen eller inte? 

Jonas: Finns någon tydligt angreppssätt. Kanske finns det en låsning hos enskilda 
tjänstemän som kan bemötas på något sätt? 
Staffan: Det är inte enkelt, vi har försökt. 

Bemötandet har handlat i stort sett om teknikaliteter kring sjösträckan A-B  som tidigare 
hanterats av sjösänkningsföretaget, detaljer kring Molnebo samt en föreställning om att 
sjöarna är naturliga och inte har reglerats tidigare. 

Agnes (Agnes Miljöjurist) och Petter (Norkonsult) tycker att vi borde försöka igen. Den 
budget som finns kvar borde kunna täcka det. Processen denna gång borde kunna innefatta 
ett riktigt samråd (som inte gick förra gången pga Covid). En ide från Agnes är att inte 
ompröva den tidigare sänkningsföretagets sträcka A-B utan istället lägga regleringen ovanpå. 
Dessutom bör detaljer och inmätningar kring Molnebo kontrolleras. 

Agnes miljöjurist och Norkonsult återkommer med en uppskattning och plan kring 
arbetsinsats för att göra en ny ansökan till i slutet av juni. Med plan att i så fall färdigställa 
ansökan under hösten 2024. 

Per tycker att det är lämpligt att få med jordbruksverket synpunkter i ansökan som en 
“second opinion”. 



Styrelsen konstaterar att det låter lämpligt att gå vidare då det ändå finns avsatta pengar för 
just denna fråga, pengar som inte går att använda till något annat. Beslut tas på nästa möte 
efter återkoppling från Agnes Advokat och Norkonsult. 

§3 Rapport från kommunen 
Per (Heby kommun) rapporterar: Stor uppslutning från olika delar av kommunen till 
vattenkonferens den 14 juni. Budgetdiskussion om 2024 visar på att lite pengar finns i 
allmänhet. Vattenplanen är lagreglerad och där kommer det avsättas resurser. Resurser 
kring Lona projekt finns. Resurser kommer sannolikt komma till vattenfrågor först 2025. 

Lina (Heby kommun) rapporterar på telefon: Vattenkonferens den 14 juni. Lova projekt ligger 
till grund. Projektet innefattar Enköpings kommun och andra aktörer. Två delprojekt. 

1. Dialogprojektet - Vilka åtgärder går att genomföra, rådgivning med olika aktörer för att 
undersöka. Vattenkonferensen ingår i detta initiativ. (vattenvårdsföreningar, markägare etc.)  

2. Kommunal samverkan med Enköpings kommun, dela kunskap och erfarenheter. 

§4 Vassklippningen 
Tom rapporterar: Ekoklippning för blå board. Planen är att börja i liten skala i Nordsjön och 
Vansjön att klippa så att en barnkammare för fisk innanför en bård av näckrosor skapas. 
Större områden i mitten av sjöarna klipps som vanligt. 
 

• Båten sjösätts den 28 maj (idag). 
• Ny instruktion kring hantering av båten är på gång. 
• Den 6 juni blir det ett uppsamlingsheat med genomgång för nya och gamla klippare. 
• I första fasen (fram till början på juli) undviks stränderna för att skydda fågelliv. 
• Drönarfotografering senare för att kunna följa upp hur det blev. 

Båten är rustad, smärre reparationer. Loggbok finns över när problem uppstår och när 
åtgärder görs. 

§5 Fågeltorn 
Arild om att kontakter tagits med kommunen vad gäller tillstånd för byggnation av fågeltorn. 
Plan med finansiering från Sparbanken som ska sökas inför utlysning av medel till den 30 
juni. Leader kan också vara en möjlig finansieringskälla. 
Olika platser för placering av tornet undersöks fortfarande. 

§6 Kommunikation 
Jonas vill trycka upp både broschyrer samt också trycka på metall för att få upp mer 
permanent information kring sjöarna. 
Styrelsen beslutar att skjuta till de medel som  behövs för detta. 
Vansjö-nordsjövarvet: Jonas undersöker vidare och återkommer till styrelsen.. 



§7 Nästa möte 
Nästa möte är 9 Juli kl. 10.På plats 

Vid pennan: Matthias Palmer 


